
  
 

 
   

Statenvragen Afnemende Insect-Bestoven Plantensoorten 
Terneuzen, 11-05-2024 
 
Vragen ingevolge artikel 44 reglement van orde aan het college van Gedeputeerde Staten van 
A.L.T.E.M. van der Spek-Thung en E.A. Jonker van PvdA-GroenLinks 

Toelichting: 

Met groeiende bezorgdheid hebben wij kennisgenomen van de recente 
bevindingen1 van milieuwetenschapper Kaixuan Pan, die een alarmerende afname 
van insect-bestoven plantensoorten in Nederland aan het licht brengt. Deze 
ontwikkeling heeft niet alleen implicaties voor onze biodiversiteit, maar ook voor de 
voedselzekerheid.  

Want zoals ook Fooddelta Zeeland het aangeeft op zijn site: "De afnemende biodiversiteit door 
menselijk handelen is één van ’s werelds grootste bedreigingen. Voor Zeeland, waar natuur, 
voedselproductie en recreatie hand-in-hand samengaan en van economische waarde zijn, is dit een 
zeer belangrijk onderwerp.”2 

En aangezien veel gewassen afhankelijk zijn van insecten voor bestuiving, kan een afname van deze 
planten de voedselproductie beïnvloeden. Wat sterke gevolgen kan hebben voor de landbouwsector in 
Zeeland, die een belangrijk deel van de lokale economie (15% van de zeeuwse werkgelegenheid is te 
vinden in onze foodsector3) vormt. 

Het is dan ook belangrijk dat er maatregelen worden genomen om de afname van deze plantensoorten 
tegen te gaan en de natuurlijke rijkdom van Zeeland te beschermen.  
Zoals bekend, kan dit onder meer behaald worden door het verminderen van stikstofvervuiling, het 
herstellen van kleinschalige diversiteit in het landschap en het bevorderen van duurzame 
landbouwpraktijken. 

Als PvdA-GroenLinks hebben we in het licht van deze bevindingen, en gezien het feit dat Zeeland een 
provincie is met een rijke natuurlijke diversiteit en een sterke agrarische sector, de volgende vragen: 

1. Is Gedeputeerde Staten het met ons eens, dat de alarmerende afname van insect-bestoven 
plantensoorten een probleem is voor de biodiversiteit en voedselzekerheid in Zeeland? Graag 
een toelichting. 

 

1 Minder gezoem heeft effect op ons groen: Steeds minder insect-bestoven planten in Nederland - Universiteit 
Leiden 

2 Biodiversiteit - FoodDelta Zeeland 

3 Food - Agri en Aqua | Zeeland.com 

https://www.universiteitleiden.nl/nieuws/2024/04/minder-gezoem-heeft-effect-op-ons-groen-steeds-minder-insect-bestoven-planten-in-nederland
https://www.universiteitleiden.nl/nieuws/2024/04/minder-gezoem-heeft-effect-op-ons-groen-steeds-minder-insect-bestoven-planten-in-nederland
https://www.fooddeltazeeland.nl/innovatieprogramma/biodiversiteit.html
https://www.zeeland.com/nl-nl/live-work/zeeuwse-topsectoren/food-agri-en-aqua


2. Heeft Gedeputeerde Staten inzicht in de afname van biodiversiteit in Zeeland in de afgelopen 
jaren, aan de hand van monitoring of evaluaties? Zo ja, waar is specifiek informatie over? Waar 
kunnen we deze vinden? En zo niet, welke monitoring, data en evaluaties missen nog om een 
goed beeld te krijgen van de situatie? 

3. Kan Gedeputeerde Staten inzicht geven in de reeds genomen maatregelen (zoals het 
stimuleren van meer agrarisch natuurbeheer) en de effectiviteit hiervan, om deze te evalueren 
en eventueel te intensiveren n.a.v. de bevindingen uit het rapport? 

4. Ziet Gedeputeerde Staten nog meer mogelijkheden voor specifieke stappen die de Provincie 
Zeeland extra kan ondernemen om de afname van insect-bestoven plantensoorten tegen te 
gaan? Graag een toelichting. 

5. Hoe kan de provincie Zeeland verder bijdragen aan het behoud en herstel van natuurlijke 
habitatten die essentieel zijn voor bestuivende insecten? 

6. Op welke manier kan Provincie Zeeland verder samenwerken met agrarische ondernemers om 
het gebruik van stikstof te verminderen en zo de biodiversiteit te bevorderen? 

7. Welke maatregelen worden overwogen om de bewustwording over het belang van insect-
bestoven planten onder de inwoners van Zeeland te vergroten? Graag een toelichting. 

 
Hoogachtend namens  
 
A.L.T.E.M. van der Spek-Thung en E.A. Jonker 
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